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Beschouwingen CDA Simpelveld-Bocholtz 

 

Voorzitter, 

Wie me een jaar had geleden had gezegd dat we nu al bijna 8 maanden in een situatie 

zouden verkeren, waarbij een virus ons dagelijks leven drastisch zou veranderen, had ik voor 

gek verklaard. Dat we niet de alledaagse dingen kunnen doen die we zo gewoon waren en 

elkaar niet meer dichtbij kunnen ontmoeten is één ding. Het ontbreken van perspectief is 

echter van een geheel andere orde. 

De wereld draaide de afgelopen maanden weliswaar een versnelling langzamer, maar stond 

niet stil. De gemeente Simpelveld helaas wel. Waar alle andere overheden doorpakken om 

waar mogelijk versneld te investeren en gevolgen van deze crisis te verzachten, vertraagt 

Simpelveld haar pas. We kennen de aangedragen argumenten inmiddels: leegloop binnen 

het ambtelijk apparaat, de beëindiging van de vergaande samenwerking met Voerendaal en 

Corona. Vele plannen, voornemens en evaluaties die dit jaar zouden plaatsvinden, worden 

doorgeschoven naar 2021. Omdat wij intern de zaken niet op orde hadden, moeten onze 

inwoners nóg langer wachten op onder meer nieuwe speelplekken en kansen voor 

woningbouw. 

 

De Corona-crisis biedt op velerlei gebieden zowel uitdagingen als kansen. Een van die kansen 

zit ‘m in het ongemotoriseerde verkeer. Er zijn heel wat campagnes aan dit jaar vooraf 

gegaan om fietsen en wandelen te promoten, maar niets bleek zo effectief als de lockdown. 

Nog steeds wordt er veelvuldig het buitengebied ingetrokken. Het inzicht dat een gezondere 

levensstijl ons weerbaarder maakt is nu meer aanwezig dan ooit. De CDA-fractie is dan ook 

van mening dat we hier verder op moeten inzetten.  

Wat gaat het college doen om wandelen in en rondom onze gemeente aantrekkelijker te 

maken? Hoe is het gesteld met de kwaliteit van onze wandelroutes? Het CDA ziet graag dat 

er op diverse locaties interactieve informatiezuilen worden geplaatst die iets vertellen over 

de locatie, het uitzicht of de geschiedenis van de plek in kwestie. Is het college bereid dat te 

onderzoeken en hierover in het voorjaar aan de raad te rapporteren? 

 

In het nieuwe coalitieakkoord van de gemeente Gulpen-Wittem staat wederom de 

vrijliggende fietsverbinding tussen Simpelveld en Eys benoemd.  
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Het CDA is van mening dat het college de handschoen nogmaals moet oppakken en samen 

met onze buurgemeente moet verkennen of we een beroep kunnen doen op provinciale 

fietsmiddelen, zodat de langgekoesterde wens van beide gemeenten eindelijk kan worden 

gerealiseerd. Kan het college dat toezeggen? 

Het elektrisch fietsen heeft de afgelopen jaren een enorme vlucht genomen. Onze fractie 

vraagt zich af hoe het staat met de oplaadinfra in onze gemeente? Wanneer we mensen niet 

alleen langs willen laten fietsen, maar ook de kernen in willen halen zodat onze 

ondernemers daarvan kunnen profiteren, moeten we er ook voor zorgen dat er 

oplaadpunten beschikbaar zijn. Hoeveel oplaadpunten hebben we in onze gemeente? Zijn 

die ook beschikbaar nu de horeca wederom gesloten is? Kan het college toezeggen te 

onderzoeken hoe we samen met ondernemers kunnen toewerken naar goede 

fietsondersteuning zoals oplaadpunten en voorzieningen voor het oppompen van 

fietsbanden?   

Terwijl het toerisme in de zomermaanden leek op te krabbelen, kwam het Vakantieresort 

Heuvelland met geen mogelijkheid meer overeind. Al meer dan acht jaar ligt het terrein te 

wachten op nieuwe invulling. De CDA-fractie wil dat we als raad actief mee kunnen denken 

over de ontwikkelingen op die locatie.  Alternatieven worden nu onderzocht en de raad staat 

aan de zijlijn. De gronden zijn in handen van de investeerders, maar wat vinden we daar nu 

van? Wij horen graag van zowel het college als van alle andere fracties of zij het met het CDA 

eens zijn, dat een voeten op tafel sessie nodig is om te bespreken wat een wenselijke 

invulling van het terrein is.  

 

 

Voorzitter, Corona heeft ons doen inzien hoe belangrijk en waardevol ontmoetingen zijn. 

Het gemis van het knuffelen met mensen die je lief hebt, van spontane avonden met 

vrienden op stap, sporten met je team, het simpelweg samenzijn zonder restricties. In plaats 

daarvan deden de digitale vrijdagmiddagborrels hun intrede en werden verjaardagen online 

gevierd. Het begrip ontmoeten heeft daarmee voor nu een geheel nieuwe invulling 

gekregen. 

   

De Taskforce ‘Limburg na Corona’ is van mening dat samenkomen een belangrijk deel van de 

oplossing kan worden om zo goed mogelijk te herstellen van de crisis. Dat vraagt ook van 

ons als gemeente om ontmoetingen te behouden en te creëren, zowel digitaal als fysiek, 

voor álle generaties. Wat doet het college op dit moment om initiatieven vanuit de 

samenleving en vraagstukken ten aanzien van eenzaamheid met elkaar te verbinden?  Het 

CDA heeft al meerdere malen gepleit voor een ‘Aanvalsplan Eenzaamheid’.  
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Wij zouden graag zien dat het college hier actief mee aan de slag gaat en ter inspiratie kijkt 

naar de Kerkraadse werkwijze op dit punt; het smeden van een coalitie tegen eenzaamheid 

en samen werken aan een plan van aanpak. Kan het college dat toezeggen? 

 

 

We zien dat beheerders van culturele, gemeenschaps- en sportaccommodaties het nu zwaar 

hebben. Het is moeilijk om deze ontmoetingslocaties financieel overeind te houden door de 

strenge maatregelen en het beetje bij beetje (en zelfs geheel) moeten sluiten van 

faciliteiten. Veel verenigingen en beheerders moeten het juist hebben van de horeca-

inkomsten en die blijven dit jaar ver achter.  

 

Het CDA maakt zich zorgen over het voortbestaan van deze accommodaties en verenigingen. 

Niet alleen vanwege de oh zo belangrijke ontmoeting, maar ook vanuit het oogpunt van 

gezondheid en welzijn.  In de vorige vergadercyclus vroeg onze fractie te inventariseren hoe 

het nu met ons verenigingsleven staat. Uw college beloofde dat uit te zoeken en het CDA is 

benieuwd wat er in de tussentijd is gedaan op dit punt. Houden deze waardevolle 

steunpilaren van onze samenleving het hoofd nog boven water? 

 

Op cultureel vlak vinden onze inwoners dat er weinig te beleven is in Simpelveld, zo blijkt uit 

het Burgeronderzoek. Als we niet oppassen en nú niet verder investeren in onze cultuur, is 

dat cijfer over 2 jaar nog veel en veel lager. Wat doet het college met de rijksmiddelen die 

vrijgemaakt zijn voor cultuur? Is het college bereid te bekijken wat er bovenop de 2 x 10% 

extra subsidie nodig is aan maatwerk om ons cultureel erfgoed te behouden? 

 

Op het gebied van sport en bewegen staan met name senioren voor een stevige uitdaging. 

We constateren dat ouderen die noodgedwongen moeten stoppen met hun 

sportactiviteiten zoals de beweeglessen van Impuls in conditie terugvallen. Nu Corona ons 

heeft laten inzien dat een gezonde levensstijl zo ontzettend belangrijk is, is het juist zaak om 

extra aandacht voor deze doelgroep te hebben. 

Jongeren kunnen met gemak sporten via internet, maar dat is voor ouderen een stuk 

moeilijker. Niet iedere senior heeft internet en bovendien is gepast bewegingsaanbod 

vinden dan lastig.  Wat ouderen wel kunnen is sporten voor de tv. De CDA-fractie ziet dan 

ook mogelijkheden om bijvoorbeeld samen met de overige Parkstadgemeenten zendtijd in 

te kopen bij een lokale omroep en gerichte sportlessen voor ouderen op deze wijze door te 

laten gaan. Zo kunnen we ervoor zorgen dat het bewegingsaanbod voor ouderen 

gegarandeerd blijft.  
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We vragen het college bij motie te onderzoeken of dat voorstel haalbaar is en verzoeken 

bovendien om een terugkoppeling binnen twee weken over de vraag hoe het 

bewegingsaanbod voor ouderen in zijn algemeenheid gegarandeerd blijft.  

 

Nu bewegen in de openbare ruimte een enorme versnelling heeft doorgemaakt, roept de 

CDA-fractie het college op om niet nog langer te wachten met de plannen rondom 

beweegtoestellen. Kan het college toezeggen om een voorstel hiertoe niet langer uit te 

stellen en in januari aan commissie en raad voor te leggen? Dat geldt ook voor de plaatsing 

van de skatebaan. We praten nu al bijna 10 jaar over deze ontmoetings- en bewegingsplek 

voor jongeren. Omdat het CDA wil voorkomen dat het college hierbij nog een 180 graden 

draai gaat maken, willen we ook hier een harde toezegging dat hierover niet later dan het 

eerste kwartaal wordt besloten en hij voor de zomer ook daadwerkelijk staat.  

 

 

 

De hashtag #kooplokaal deed dit jaar opnieuw zijn intrede en wordt stevig ingezet in de 

hoop dat inwoners de bedrijven in hun gemeente en regio overeind kunnen houden. Voor 

mijn generatie is het vrij gemakkelijk om een overzicht van het lokale aanbod te krijgen; 

even googlen en je weet het. Ook hier geldt dat veel senioren geen idee hebben hoe ze aan  

informatie over bijvoorbeeld takeaways komen, laat staan dat ze weten hoe en digitaal 

dúrven bestellen.  

 

We hebben als overheid een verplichting om ervoor te zorgen dat iedereen mee kan doen in 

de digitale samenleving. Staatssecretaris Knops is hiermee in 2018 aan de slag gegaan en 

recent is een manifest aan de Kamer aangeboden genaamd ‘Dichterbij door digitalisering’. 

Daarin staat met stip op 1 het belang van digitale inclusie. Wat doet uw college nu op het 

gebied van digitalisering en het stimuleren van digitale inclusie? 

 

 

Precies een jaar geleden werd unaniem de CDA-motie aangenomen die opriep tot het 

uitvoeren van een demografisch en woningmarktonderzoek en het voorleggen van een 

voorstel voor bouwlocaties na het zomerreces van dit jaar. Ook in dit ‘stand still’ jaar van 

onze gemeente is de krapte op de woningmarkt onverminderd hoog. Uw college heeft de 

uitvoering van de motie inmiddels doorgeschoven naar het einde van dit jaar. Teleurstellend.  
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Wanneer we nog veel langer moeten wachten op plannen voor woningbouw, voorspel ik dat 

mijn oudste zoon al naar de middelbare school gaat tegen de tijd dat die woningen staan en 

zijn vele starters en jonge gezinnen inmiddels vertrokken naar andere gemeenten. Hoogste 

tijd dus om serieus werk te maken van de raadsbrede wens. We vragen het college toe te 

zeggen dat de uitvoering van de motie daadwerkelijk bij de laatste raadsvergadering van dit 

jaar op tafel ligt en geen verdere vertraging wordt toegestaan.  

 

 

In de begroting lezen we eindelijk een paar voorzichtige zinnen over mogelijk toekomstig 

monumentenbeleid. Het CDA is verheugd dat de oproep die onze fractie hiertoe twee jaar 

geleden tijdens de beschouwingen deden dan toch wordt opgepakt, zij het met immens veel 

vertraging. 

 

In het verlengde daarvan is onze fractie van mening dat we opnieuw werk moeten maken 

van het openstellen van de kloostertuinen. Het is toch zonde dat onze inwoners niet kunnen 

meegenieten van de ruimte rondom de twee meest beeldbepalende gebouwen van ons 

voormalig ‘kloestersjtedje’? Het IBA-project dat hiertoe moest leiden was al snel ter ziele en 

onze fractie heeft niet de indruk dat het college nog enige moeite heeft gedaan om dit 

voornemen te laten slagen. Laat deze plekken in de toekomst een plek van bezinning en 

ontmoeting worden en ga in gesprek met de vertegenwoordigers van beide kloosters om dit 

te realiseren. Kunt u toezeggen hier werk van te maken en uiterlijk Q1 hierover aan de raad 

te rapporteren? 

 

 

 

 

Voorzitter, de resultaten van het Burgeronderzoek op het gebied van gemeentelijke 

dienstverlening zijn beschamend te noemen. Dikke onvoldoendes voor burgerparticipatie, 

afspraken nakomen en snel werken. Bovendien is ook de besluitvorming onvoldoende 

transparant. Hoogste tijd dus voor een livestream. Het college belooft beterschap en is aan 

het rondkijken naar ‘best practices’ in andere gemeenten. Onze fractie wil vinger aan de pols 

houden en vraagt een toezegging om uiterlijk eind Q2 terugkoppeling te krijgen over 

stappen die zijn gezet. 

 

In deze zaal is al meerdere keren gesproken over onze hopeloos ouderwetse gemeentelijke 

website die dringend aan een upgrade toe is. Steeds opnieuw was het antwoord “binnenkort 

wordt de site aangepakt”. Dat binnenkort wordt 2022.  
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De CDA-fractie vindt het onbegrijpelijk dat dit zo verschrikkelijk lang op zich laat wachten en 

dient daarom een amendement in om de website volgend jaar te laten ombouwen.  

 

 

Voorzitter, we mogen hopen dat er qua beleid in 2021 een inhaalslag wordt gemaakt en niet 

nog meer plannen op de lange baan worden geschoven. Wat het CDA betreft maken we 

meer gebruik van inhuur van externen om achterstanden weg te werken en zo nodig passen 

we de begroting op dit punt aan. De Ipads vervangen door laptops voelen we als fractie 

weinig voor. Een cover met toetsenbord doet wonderen en dat moet een stuk goedkoper 

kunnen dan de geraamde € 40.000,-. Ieder voorstel tot aanpassing van dit punt zullen wij 

dan ook steunen. 

 

Tot zover in eerste termijn. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


